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Zápis ze 169. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 4. prosince 2024 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím jednání distančně via 
aplikaci Webex. 

Jednání se zúčastnili: prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. (předseda); Matěj Bajgar, Dphil.; 
Mgr. Pavlína Libichová Cermanová, Ph.D.; Mgr. Vojtěch Fikar; prof. RNDr. Ing. František 
Kocourek, CSc.; RNDr. Ondřej Krajíček; prof. Ing. Bohumír Strnadel, DrSc.; prof. MUDr. Pavel 
Ševčík, CSc.; doc. PhDr. Bc. Iva Poláčková Šolcová, Ph.D.; prof. RNDr. Petr Štěpnička, Ph.D., 
DSc.; prof. MUDr. Jan Trka, Ph.D.; prof. Ing. Eva Vejmelková, Ph.D.; prof. RNDr. PhDr. Hana 
Voňková, Ph.D et Ph.D.; Mgr. Markéta Avakian (host); Mgr. Michal Nekorjak, Ph.D. (host);  

 Omluveni: doc. RNDr. Stanislav Kozubek, DrSc.; prof. RNDr. David Honys, Ph.D.; 
Mgr. Ing. Kateřina Miholová, Ph.D. 

Komise byla usnášeníschopná. 

Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 
rozesílány průběžně e-mailem.  

Projednávané body: 

1) Zahájení, schválení návrhu programu, schválení zápisu ze 166. jednání KHV 

2) Informace ze 406. zasedání Rady     [T. Polívka] 

3) Rámcový roční plán činností KHV a termíny jednání v roce 2025  

4) Implementace Metodiky 2017+      [T. Polívka, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Tripartity 2024 

c) Námitky k hodnocení v Modulu 1 v H23 

d) Aktualizace Metodiky 2017+ 

e) Mezinárodní evaluační panely (hodnocení VŠ v Modulech 3-5) 

f) Nominace do OP 

g) Dopis ERUNI 

h) Konference M17+ 

5) IS VaVaI          [ S. Janovský] 

6) Různé 

7) Závěr  

 

Ad 1) Jednání zahájil předseda KHV prof. Polívka. Členové KHV jednohlasně schválili program 
169. jednání KHV a zápis ze 168. jednání KHV. Další jednání KHV proběhne dne 6. ledna 2025 
a to tradičně distančně. 

Ad 2) Prof. Polívka informoval o 406. zasedání Rady, na kterém byla schválena aktualizovaná 
metodiky hodnocení výzkumných organizací tzv. Metodika 2025+. Dokument bude v nejbližších 
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dnech vložen do eKLEP do mezirezortního připomínkového řízení. Vypořádání připomínek bude 
připraveno až v novém roce. Materiál po vypořádání bude znovu předložen Radě, jako ideální 
termín schválení vládou byl označen únor 2025 tak, aby další kolo hodnocení bylo zahájeno podle 
aktualizované metodiky. Rada dále diskutovala harmonogram tripartitních jednání. Doc. Poláčková 
otevřela otázku odvolání tří členů Rady ministrem pro vědu, výzkum a inovace resp. vládou. 
Jmenování a odvolání členů Rady je plně v kompetenci vlády. Prof. Polívka avizoval změnu 
na pozici hlavního koordinátora hodnocení, kterým by se pro příští kolo hodnocení měl stát prof. 
Štěpnička, člen KHV. 

Ad 3) Předseda Komise představil Rámcový plán činnosti KHV a termíny jednání v roce 2025. Oba 
dokumenty byly bez připomínek schváleny. 

Ad 4e) KHV má za úkol posoudit návrhy na personální složení Mezinárodních evaluačních panelů 
tzv. MEPů, které jsou klíčovým hráčem hodnocení vysokých škol v Modulech 3-5. Panely je třeba 
posoudit podle následujících kritérií: 1. Odbornost kandidáta (vědecká kvalita kandidátů by měla být 
minimálně srovnatelná s kvalitou hodnoceného subjektu - pokud hodnocená VŠ publikuje 
v nejlepších časopisech, navrhovaní vědci v MEP v nich musí publikovat taktéž). 2. Odpovídá 
oborové složení kandidátů oborovému portfoliu VŠ? 3. Má panel rozumné zastoupení 
vědců/manažerů? 4. Geografické rozložení navrhovaných kandidátů. 5. Genderové složení 
navrhovaných kandidátů. 

Jednotlivé návrhy byly rozděleny mezi členy KHV. Návrh byl zatím zaslán pouze Univerzitou obrany. 
Ostatní budou podle informací Mgr. Fikara dodány v tomto týdnu. Schválení MEPů by mělo 
proběhnout do 15. 1. 2025, operativně je možno upravovat v odůvodněných případech i později. 
Na prvním jednání KHV v roce 2025 (6. ledna) se musí členové shodnout na doporučení pro MŠMT 
resp. jednotlivé vysoké školy. 

Ad 4g) KHV projednala požadavky Evropské výzkumné univerzity, která požaduje navýšení limitu 
pro výběr výsledků do M1. Doplnění do minimálního počtu 10 hodnocených výsledků vychází 
z celkového počtu výsledků zhodnocených v posledních pěti letech bez ohledu na to, zda výsledky 
byly přihlášeny v rámci základního limitu nebo v rámci posílení hodnocení aplikovaných, 
humanitních a sociálních věd. Tento princip je rovně aplikován na všechny výzkumné organizace. 
V souladu s Metodikou 2017+ bude v příštím roce (pro Hodnocení 25) Evropské výzkumné 
univerzitě přidělen základní limit 8 výsledků resp. doplňující limit pro posílení hodnocení 
aplikovaných, humanitních a sociálních věd ve výši 5 % ročního objemu nebibliometrizovatelných 
výsledků.  

Ad 4a, 4b) Mgr. Avakian Komisi informovala, že hodnocení probíhá dle harmonogramu. Probíhají 
tripartitní jednání, svolány jsou již všechny s výjimkou dvou navazujících jednání o hodnocení VŠ 
(jednání o VŠ proběhnou ve třech termínech jako příprava před kompletním hodnocením VŠ, 
rozhodnutí okomentoval prof. Polívka). V rámci přípravy na kompletní hodnocení VŠ byla navázána 
spolupráce mezi Sekcí VVI a MŠMT, podklady z hodnocení na národní úrovni budou připraveny 
na úroveň fakult a v angličtině. Byl ukončen sběr vybraných výsledků pro další kolo hodnocení. 
Dříve než v předcházejících letech se podařilo podepsat Statement of Work s Clarivate Analytics 
na nákup dat z Web of Science pro Hodnocení24. Připravuje se výplata členům OP a hodnotitelům.  

Ad 4c) Prof. Polívka shrnul, že termín pro podání námitek byl stanoven do 11. října 2024, přišel 
standardní počet námitek. K námitkám se vyjadřují Odborné panely, konečné rozhodnutí je na KHV 
a následně na RVVI. OHVO vyjádření OP kompletuje s procesním vyjádřením. Zpravodajové KHV 
byli požádáni o kontrolu oborově příslušných námitek (vypořádání ze strany OP2 bude doplněno). 
Prof. Štěpnička souhlasí s vypořádáním ze strany OP1 s jednou výjimkou – námitkou zaslanou 
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Ústavem anorganické chemie AV ČR, která se týká výsledku na pomezí vědy a umění (staré 
malby). Navrhl zlepšení známky dle požadavku VO, s návrhem souhlasí prof Polívka. Obdobně se 
k vypořádání OP vyjádří i další oboroví garanti KHV (OP2 − prof. Strnadel, OP4 – prof. Kocourek, 
OP5 – prof. Voňková, OP6 – dr. Cermanová).  

Prof. Kocourek je ústně vyjádřil k námitkám v zemědělských a veterinárních vědách. Vznesl otázku 
na hodnocení výsledku, který vznikl před hodnoceným obdobím, teď je přihlášen v reakci na získání 
nové patentové ochrany, v M1 hodnocen ještě nebyl. KHV se shodla, že popsaná situace je zcela 
v pořádku.  

Prof. Strnadel okomentoval námitky směřované do technických věd (ačkoli vyjádření OP2 ještě 
neobdržel). Problematický je způsob dokazování uplatnění některých aplikovaných výsledků, např. 
kdy se VO odkazuje na obecnou spolupráci s firmou, nedokladuje uplatnění konkrétního výsledku. 
Rozhodující diskuze proběhne na lednovém jednání KHV. 

Prof. Voňková otevřela obecnou diskuzi na téma námitek. Domnívá se, že některým námitkám 
by bylo možné předcházet. Obecně je totiž námitek jen několik typů a opakují se. Prof. Voňková 
ve spolupráci s prof. Štěpničkou připraví reflexi námitek i s návrhem opravných/preventivních 
opatření. 

Ad 4f) Předseda Komise připomněl, že 13. listopadu 2024 byla uzavřena výzva na obměnu 
odborných panelů. Členům KHV byl předložen seznam kandidátů. V každém odborném panelu 
se výměna týká tří FORDů, tj. celkem 18 osob. Úkolem KHV je provést předvýběr, který bude 
následně předložen Radě jako doporučení. V případě nutnosti je třeba upozornit i na negativní jevy. 
Předvýběr bude proveden na lednovém jednání. Dotazováni jsou samozřejmě i předsedové panelů. 
13 nominací bude vyřazeno, protože nesplňují podmínky výzvy (po termínu, nominoval sám sebe, 
hlásí se do FORDu, který není otevřen apod.).    

Ad 4h) Členové KHV byli informováni o připravované konferenci, která proběhne ve spolupráci 
s Českou zemědělskou univerzitou v únoru 2025. Termín bude v nejbližších dnech potvrzen 
a následně bude distribuován i „save the date“ upozornění. Otevřeno bylo téma konference (open 
access, AI). Prof. Voňková referovala o účasti na konferenci CZEDUCON on internationalisation 
of higher education a o svém experimentu využití AI při hodnocení, svém zkušenosti sdílel 
i prof. Trka. 

Ad 5) Nemocného Ing. Janovského zastoupila ŘO dr. Slavíková. Aktuálně se probíhají přípravné 
práce aktualizace IS VaV, proběhne tradiční vánoční odstávka, nová verze bude spuštěna po 
novém roce. Koncepce IS VaVaI končí v r. 2025, vyhodnocení bude předloženo Radě a následně 
bude zažádáno o její prodloužení a to v souvislosti s přípravou nového zákona o VVI. 

Ad 6) Prof. Štěpnička se dotázal na hodnocení národních časopisů v českém jazyce v Modulu 3. 
Prof. Polívka souhlasí s podstatnou rolí těchto časopisů (např. Chemické listy udržují českou 
terminologii, jsou zdrojem informací i pro nadšené středoškolské učitele…). KHV problematiku 
detailně prodiskutovala. Prof. Štěpnička připraví shrnutí. 

Prof. Polívka informoval, že doc. Kozubek ze zdravotních důvodů rezignoval na funkci člena KHV. 
Výzva na doplnění KHV bude vypsána až v lednu po volbě předsedy AV ČR.    

Ad 7) Příští řádné 170. jednání se koná dne 6. 1. 2025 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím 
jednání distančně via aplikaci Webex. 

  

V Praze dne 3. ledna 2025 
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Zapsala: M. Avakian 

Schválil: T. Polívka 


